
Lapinlahden vammaisneuvosto    Muistio 

      15.1.2025 

 

Vammaisneuvoston kokous 

Aika  15.1.2025 klo 15-16.30 

Paikka  Lapinlahden kunnantalo, takkahuone (1. krs) 

Läsnä Riitta Winberg (pj), Merja Kaivo-oja, Sisko Väisänen, Reetta 
Mehtonen, Esko Nissinen, Henna Rissanen (siht) 

 

Käsiteltävät asiat 1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 15.17 

 

  2. Yhteenvetoa vuodesta 2024 

Vammaisneuvosto osallistui v. 2024 tapahtumiin: 

• Pääasiana tasapaino 16.4.2024 
• ToukoTaika 17.5.2024 
• Keskisen ja koillisen alueen neuvostojen tapaaminen 

15.5.2024 
• Esteettömyyskävely 15.5.2024 
• Aikataika 6.9.2024 

V. 2024 annetut lausunnot:  

• Kunnalle lausunto talouden 
tasapainottamissuunnitelmasta 

• Hyvinvointialueelle lausunto perhe- ja 
vammaispalvelujen uudistuksesta 
 

  3. Vuoden 2025 suunnittelua 

• Keskusteltu mahdollisuudesta käyttää 
vammaisneuvoston budjettia esim. jonkin kiinnostavan 
luennon järjestämiseen. Kartoitetaan, löytyykö 
luennoitsijaa puhumaan edunvalvonnasta. 



• Tarkistettu yhdistysten ja kansanterveysaiheisten 
teemaviikkojen ajankohtia, ja otetaan niitä yhteiseen 
tiedotukseen. 

• Tapahtumista ollaan jälleen mukana ToukoTaiassa ja 
AikaTaiassa, mahdollisesti joulumyyjäisissä 

• Kunta- ja aluevaalit: jos jokin taho on järjestämässä 
kuntavaaleihin liittyvää 
tapahtumaa/paneelikeskustelua, niin 
vammaisneuvosto voi miettiä sinne joitakin 
kysymyksiä. 

• Vaaliasioissa mahdollisesti yhteistyötä ikäihmisten 
neuvoston kanssa. 
 

  4. Kuulumisia hyvinvointialueen neuvostosta 

Merja Kaivo-oja kertoi kuulumisia hyvinvointialueen 
vammaisneuvostosta: 

• Aluevaltuuston kokouksiin ja suunnittelukokouksiin on 
hyväksytty puhe- ja läsnäolo-oikeus vaikuttajatoimielimille 

• Vammaisneuvosto tehnyt kannanoton asiakasmaksujen 
korotuksiin 

• Vammaispoliittinen ohjelma työryhmän työn alla 
 

  5. Muut asiat 

Tehdään esitys tekniselle toimelle, että tarjouspyyntöjä 
tehdessä huomioitaisiin auraajien kyky höylätä pois 
aurausvalli pihatien liittymistä.  

Lumisina talvina aurausvallit pihatien liittymissä voivat olla 
haastavia erityisesti vanhuksille ja vammaisille. Toivomme, 
että tekninen toimi pystyisi lumenauraustarjouspyyntöjä 
laatiessaan huomioimaan, etteivät aurausvallit jää asukkaan 
avattavaksi.  

Jos palvelua ei voida tarjota kaikille, kuntalaisella voisi olla 
oikeus pihaliittymän aurauspenkan aukaisuun erityisestä 
syystä esim. EUn vammaiskortin perusteella. Tämä tukee 
vammaisen henkilön kotona asumista ja pärjäämistä. 

Mikään ei estä panemasta tätä toimeen jo tänä keväänä.  



 

  6. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.14 

 

Seuraava kokous 11.3. klo 16-17.30, mahdollisesti yhdessä 
ikäihmisten neuvoston kanssa 


